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20. RoĽn²k, ļ²slo 2 

Uz§vŘrka 30. 12. 2024 

 
V pƎ²Ģt²m Ľ²sle naleznete: 

¶ Novĩ kalend§Ǝ akc² 

¶ Slovo odborn²ka 

¶ NaĢi jubilanti 

¶ NejvŘtĢ² sb²rka Karlovarska 

¶ Letn² schƠzky, v²kendov§ setk§n² 

UvnitƎ tohoto Ľ²sla: 
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InformaĽn² zpravodaj 

SPKS Sokolov, z. s. 

 
 

đvodn² slovo 
V§Ĥen® d§my, v§Ĥen² p§nov®, mil² pƎ§tel®, 

vych§z² druh® letoĢn² Ľ²slo InformaĽn²ho zpravodaje SPKS Sokolov, z. s. 

Naleznete zde Kalend§Ǝ akc² na rok 2025, zhodnocen² prƠbŘhu akc² letoĢn²ho 

roku, pƎedstaven² sb²rek, pƎipomenut² vĩznamnĩch Ĥivotn²ch jubile² naĢich ĽlenƠ 

a dalĢ² Ľten² o naĢ² spoleĽn® z§libŘ. Zastav²m se hned u Kalend§Ǝe akc². Jak si na 

prvn² pohled vĢimnete, uĤ nŘjakĩ ten Ľas neplat², Ĥe schƠzky spolku se konaj² 

prvn² Ľtvrtek v mŘs²ci. Zejm®na v zimn²m obdob² se term²ny setk§n² pƎesunuly na 

sobotn² dopoledne. Stalo se tak v reakci na vaĢe poĤadavky. Mnoz² z v§s maj² 

probl®m dostavit se na schƠzky v dobŘ po setmŘn². Prvn² lednov§ schƠzka zaĽ²n§ 

dokonce aĤ 18. ledna. Na vĩbŘr byl term²n i 3. ledna. Ten vĢak nevyhovoval pr§vŘ 

mnŘ. Absolvoval jsem drobnĩ chirurgickĩ z§krok na noze na chodidle, a stehy mi 

budou vytahovat nejdƎ²ve po tƎet²m lednu. Dubnov§ a kvŘtnov§ setk§n² jsou 

posunuta na poloviny mŘs²ce z dƠvodu, aby majitel® sb²rek, j§ a Emil Bal§Ĥ, mŘli 

dostatek Ľasu pƎipravit sv® sb²rky pro setk§n² a venku panovalo pƎ²vŘtivŘjĢ² 

poĽas². Ve druh® polovinŘ kvŘtna nav²c kvete ve sb²rce Emila Bal§Ĥe nejv²ce 

kaktusƠ z cel®ho vegetaĽn²ho obdob². 

S otazn²kem jsou tak® avizovan® term²ny vĩstav. V minulosti se pevn® term²ny 

domlouvaly jiĤ v prƠbŘhu z§Ǝ² pƎedchoz²ho roku. Byl to z§vaznĩ poĤadavek 

vlastn²kƠ pozemkƠ a nemovitost², kde se vĩstavy mŘly uskuteĽnit. Nyn² se teprve 

v prƠbŘhu ledna sestavuj² poĤadavky na z§bory pozemkƠ a pron§jem prostor 

v interi®ru. I tak je nezbytn® mŘs²c, dva pƎed akc² znovu obvolat zainteresovan® 

osoby a ujistit se, zdali nedoĢlo ke zmŘn§m a v naĢem pƎ²padŘ vĩstavu je moĤn® 

uskuteĽnit v pƠvodn²m term²nu. Tĩk§ se to zejm®na vĩstav v Karlovĩch Varech a ve 

FrantiĢkovĩch L§zn², kde pƎednost maj² akce mŘstskĩch organizac². Neberte moje 

slova jako st²Ĥnost, nebo naƎ²k§n² na pomŘry. Je to prostŘ realita, se kterou v§s 

seznamuji. 

OpaĽn§ situace je v pƎ²padŘ z§jezdu. Tam mus²m tlaĽit na co nejrychlejĢ² 

stanoven² term²nu. Pozdn² objedn§vka pƎepravy vŘtĢ²ho poĽtu osob by mohla 

znamenat, Ĥe cenovŘ dostupn§ a kvalitn² doprava jiĤ nebude k dispozici. 

S pƎich§zej²c²m z§vŘrem roku v§m chci vĢem popƎ§t vĢechno nejlepĢ² do nov®ho 

roku, hodnŘ ĢtŘst², zdrav² a Ĥivotn² pohody. Moc si cen²m pƎ²jemn® atmosf®ry, 

kter§ panuje bŘhem naĢich setk§n², na z§jezdech a vĩstav§ch. Z informac², kter® 

m§m o jinĩch spolc²ch, v²m, Ĥe to nen² samozƎejmost. Jsem r§d, Ĥe se k sobŘ 

um²me chovat jako sluĢn² lid®. O to v²c mŘ motivuje pro v§s vymĩĢlet nov® a nov® 

aktivity. Letos mi to nav²c hodnŘ usnadnili m²stopƎedsedkynŘ Dorka Bal§zs a 

jednatel LuboĢ KlabaĽka a Ǝada dalĢ²ch, kterĩm dŘkuji na jin®m m²stŘ. 

 

PƎ²jemn® Ľten² pƎeje Miroslav ValachoviĽ. 
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Z§jezd DŘĽ²n 2025  
 

UĤ pomŘrnŘ dlouh§ doba 

uplynula od chv²le, kdy jsme 

spoleĽnŘ navĢt²vili sb²rky 

ĽlenƠ KK DŘĽ²n. Proto jsem 

na vĩroĽn² schƠzi navrhl 

zopakovat si tento z§jezd. 

PƎed l®ty jsme shl®dli 5 

velkĩch sb²rek. V pƎ²Ģt²m roce 

absolvujeme n§vĢtŘvu 4 

sb²rek. ļtyƎi proto, abychom 

mŘli na prohl²dky v²ce Ľasu a 

nemuseli honit kaĤdou 

minutu. PƎedbŘĤnŘ to budou 

sb²rku Josefa Nov§ka 

z ļastolovic, Libora Kunteho, 

pƎedsedy KK DŘĽ²n a dalĢ² dvŘ 

sb²rky, o kterĩch se 

definitivnŘ rozhodne bŘhem 

lednov® Ľlensk® schƠzky 

zdejĢ²ho spolku. Bude se 

jednat o kolekce, kter® jsme 

dosud nevidŘli. 

PƎepravcem bude opŘt 

spoleĽnost Autobusy VyskoĽil, 

se kterou v posledn² dobŘ 

m§me ty nejlepĢ² zkuĢenosti. 

Cena z§jezdu se by nemŘla 

pƎes§hnout 450,- KĽ pƎi 40 

¼Ľastn²c²ch. KoneĽn§ podoba 

z§jezdu do sb²rek ĽlenƠ KK 

DŘĽ²n a koneĽn§ cenov§ 

rozvaha budou k dispozice 

v druh® polovinŘ ledna 2025. 

UĤ nyn² se ovĢem mohou 

pƎ²padn² z§jemci hl§sit do 

emailov® schr§nky 

citadela@tiscali.cz 

 

MV 

Kalend§Ǝ akc² SPKS Sokolov, z. s. v roce 2025  
 

Term²ny setk§n²:  

 
18. ledna 2025, v 10:00; zimn² zahrada kina KynĢperk nad OhƎ² 

1. ¼nora 2025, v 10:00; zimn² zahrada kina KynĢperk nad OhƎ² 

1. bƎezna 2025, v 10:00; zimn² zahrada kina KynĢperk nad OhƎ² 

17. dubna 2025, v 17:00; M. + V. ValachoviĽovi, Sokolov 

22. kvŘtna 2025, v 17:00; E. Bal§Ĥ, Chodov a O. Holota, K. Vary Hory    

5. Ľervna 2025, v 17.00; J. Suk, Hazlov a M. Roh§Ľ, KynĢperk 

3. Ľervence 2025, v 17.00; J. Sobotka, P. Just, KynĢperk 

7. srpna 2025 v 17:00; L. Jakub§Ľ, Loket a M. Kirejev, Kr§sno 

4. z§Ǝ² 2025 v 17:00; L. ġ²pkov§, BoĤiĽany a M. Petr§Ģ, M²rov§ (?) 

11. Ǝ²jna 2025 v 10:00; M. + V. ValachoviĽovi  
7. listopadu 2025 v 10:00; zimn² zahrada kina KynĢperk nad OhƎ² 

20. prosince 2025 v 10:00; vĩroĽn² schƠze, zimn² zahrada kina 

KynĢperk nad OhƎ² 

 
Vĩstavy kaktusƠ a sukulentƠ v roce 2025 

 
31. kvŘtna a 1. Ľervna 2025 Vĩstava kaktusƠ a sukulentƠ,   

Are§l Rolava, Karlovy Vary 

Otev²rac² doba bude kop²rovat otev²rac² dobu are§lu, tj. 6:00ð22:00. 

ļek§me na potvrzen² term²nu. 

 

12.-14. Ľervna 2025 Vĩstava kaktusƠ a sukulentƠ v zimn² zahradŘ 

kina KynĢperk nad OhƎ² 

OtevƎeno 8:00-17:00 

ļek§me na potvrzen² term²nu. 

 

11.ð12. Ľervence 2024 Vĩstava kaktusƠ a sukulentƠ FrantiĢkovy 

L§znŘ, Dvorana Glauberovĩch pramenƠ. NejnavĢtŘvovanŘjĢ² vĩstava 

v nejluxusnŘjĢ²m prostƎed² na Karlovarsku. 

OtevƎeno 8:00ð17:00. 

ļek§me na potvrzen² term²nu. 

 
Z§jezd:  

 

V souĽasn® dobŘ se rozhoduje o konkr®tn²ch sb²rk§ch ĽlenƠ KK 

DŘĽ²n. S urĽitost² zat²m v²me, Ĥe jednou ze sb²rek bude sb²rka pana 

Nov§ka z ļastolovic a dalĢ² Libora Kunteho z Markvartic. Do konce 

ledna budou zn§my dalĢ² 2 sb²rky a term²n z§jezdu. 

 

V pƎ²Ģt²m roce se uskuteĽn² jeĢtŘ jeden z§jezd osobn²mi automobily 

pro cca 15 ¼Ľastn²kƠ. M²sto a term²n bude vĽas upƎesnŘn. 

 

MV 
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Z hodnocen² akc² roku 2024 
 

V plynul®m roce jsme uskuteĽnili vŘtĢinu pl§novanĩch 

akc². ProbŘhlo vĢech 12 pl§novanĩch Ľlenskĩch 

schƠzek a setk§n², pƎipravili jsme 3 vĩstavy kaktusƠ a 

sukulentƠ, autobusovĩ z§jezd a tƎi v²kendov§ setk§n² 

ve sb²rk§ch naĢich ĽlenƠ nad r§mec Kalend§Ǝe akc² 

2024. BohuĤel se nakonec neuskuteĽnil z§jezd do 

botanick® zahrady ve Frankfurtu nad Mohanem (SRN). 

V tomto pƎ²padŘ jsem zaspal j§, kdyĤ jsem vĽas 

nestanovil konkr®tn² term²n vĩletu. 

Prvn² tƎi schƠzky v roce probŘhly v restauraci U SmrkƠ 

v SokolovŘ. Majitel po n§s nepoĤadoval n§jem. 

Spokojil se s t²m, Ĥe si kaĤdĩ nŘco objednal a vyuĤil 

sluĤeb jeho pohostinstv². Nevĩhodou zm²nŘnĩch prostor 

byla skuteĽnost, Ĥe zde pro pohostinstv² nemaj² Ĥ§dnĩ 

uzavƎenĩ sal·nek. VĢechny prostory jsou propojen®. 

StaĽ² pak jeden hluĽnĩ opilec a pƎedn§Ģku, na kterou 

pƎijel pƎedn² specialista na Mexiko Petr ļesal z PlznŘ, 

nebylo dobƎe slyĢet a rozumŘt. S§m mŘl nav²c probl®m 

se v nezvykle hluĽn®m prostƎed² soustƎedit. Proto doĢlo 

ke zmŘnŘ a z§vŘr roku, listopadov§ a prosincov§ 

schƠzka, probŘhl v zimn² zahradŘ kina MKS KynĢperk 

nad OhƎ². Na stejn®m m²stŘ probŘhla i druh§ letoĢn² 

vĩstava kaktusƠ a sukulentƠ naĢeho spolku. Byla to 

velmi ¼spŘĢn§ vĩstava. Instalac² expon§tƠ 

rozkl§daj²c²ch se na 21 vĩstavn²ch stolech byla nejvŘtĢ² 

vĩstavou od konce 80. let minul®ho stolet². Vĩstavu 

shl®dlo 232 n§vĢtŘvn²kƠ, coĤ je novĩ n§vĢtŘvnickĩ 

rekord v tŘchto prostor§ch. 

To prvn² letoĢn² vĩstava k+s, kter§ se konala 

v Karlovĩch Varech v Are§lu Rolava, se po celou dobu 

potĩkala s nepƎ²zn² poĽas², coĤ se silnŘ projevilo slabou 

n§vĢtŘvnost² (odhad 110 osob). KromŘ vytrval®ho 

deĢtŘ ji prov§zely siln® poryvy vŘtru, kter® n§s 

postupnŘ donutili odstranit boĽnice vĩstavn²ho stanu a 

po varov§n² pƎed bouƎ² doprov§zenou silnĩm vŘtrem 

jsme preventivnŘ odstranili i stƎeĢn² plachtu stanu. Na 

rok 2025 je jiĤ dohodnut® vhodnŘjĢ² m²sto v Are§lu 

Rolava pro vĩstavn² expozici. Je j²m zastƎeĢenĩ 

ostrƠvek mezi vodn²mi koupac²mi plochami, kterĩ se 

v are§lu nach§z². JednoduĢĢ² bude instalace vĩstavy, 

odpadne stavba vĩstavn²ho stanu. PƎev§Ĥet se budou 

nad§le naĢe vĩstavn² stoly, kryc² netkan§ folie stolƠ a 

poutaĽe k vĩstavŘ. Snad se n§m koneĽnŘ povede 

 

Kam s nimi 
Ot§zka z nadpisu otev²r§ t®ma, kde 

vĢude, popƎ²padŘ v jakĩch zaƎ²zen²ch 

mƠĤeme pŘstovat kaktusy a 

sukulenty.  

V ide§ln²m pƎ²padŘ je to v l®tŘ dobƎe 

vŘtratelnĩ sklen²k nebo f·liovn²k. 

Rostliny jsou zde chr§nŘny pƎed 

vĢemi rozmary poĽas². Sklen²k lze 

snadno pƎist²nit, z automatizovat 

vŘtr§n², Ľi dokonce z§livku. DalĢ² 

moĤnost² je nadzemn² Ľi pƎ²zemn² 

paƎeniĢtŘ. DƎ²ve se pouĤ²vala 

jednoduch§ paƎeniĢtŘ, jejichĤ 

opl§ĢtŘn² tvoƎila folie. Vzhledem 

k n§rƠstu neĤ§douc²ch klimatickĩch 

jevƠ je vhodn® zastƎeĢen² opatƎit 

z polykarbon§tu, kterĩ vydrĤ² 

vĢechny rozmary poĽas², napƎ²klad 

krupobit². Pokud nem§te zahradu a 

bydl²te v bytovce, mƠĤete vyuĤ²t Ľ§st 

balkonu Ľi okenn² venkovn² 

parapety. V jejich pƎ²padŘ bych 

doporuĽil dobƎe zajistit rostliny proti 

siln®m vŘtru a n§sledn®mu p§du 

rostlin. NŘkolik zaj²mavĩch mƠĤete 

vidŘt u naĢich kolegƠ. Pavel Just m§ 

napƎ²klad k dispozici sklen²k, ale pro 

vŘtĢinu druhƠ kaktusƠ se mu 

osvŘdĽily poj²zdn® voz²ky. Jednak 

maj² jeho kaktusy pƎ²m® sluneĽn² 

z§Ǝen², a v pƎ²padŘ dlouhodobŘjĢ² 

nepƎ²zniv®ho poĽas² je jednoduĢe 

mƠĤe pƎev®st pod pƎ²stƎeĢek. 

NŘkter® druhy opunci², 

echinocereusƠ a jinĩch odolnĩch 

kaktusƠ a sukulentƠ mohou naj²t 

¼toĽiĢtŘ v dren§Ĥovan® skalce 

s propustnĩm substr§tem, kde 

rychle odteĽe pƎebytek vody. J§ 

osobnŘ nouzovŘ vyuĤ²v§m stƎechy 

rozlehl® pergoly. Kaktusy jsou zde 

pƎes l®to vystaveny extr®mn²mu 

horku. Kanadsk® Ģindele na stƎeĢe 

pergoly se rychle pƎehƎ²vaj² a 

pƎen§Ģej² teplo do substr§tu 

v kvŘtn²k§ch. MoĤnost² kam s nimi 

je nespoĽet. 

Miroslav ValachoviĽ 
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PƎedplatn® ĽasopisƠ 
 

Aktu§lnŘ je moĤn® pƎedplatit si 

Ľasopis Kaktusy, vyd§vanĩ 

¼stƎedn²m spolkem SļSPKS se 

s²dlem v BrnŘ. VĩĢe 

pƎedplatn®ho na rok 2025 se 

m²rnŘ navĩĢila a Ľin² 430,- KĽ. 

Cena Ľasopisu je stejn§, zdraĤilo 

se poĢtovn®. StandardnŘ roĽnŘ 

vych§z² 4 Ǝ§dn§ Ľ²sla a 2 

speci§ly. V Ľasopisu najdete 

popisy vybranĩch druhƠ kaktusƠ 

a sukulentƠ, cestopisy, seznam 

kaktus§Ǝskĩch akc² v ļesku i na 

Slovensku (SļSPKS st§le 

funguje na feder§ln² ¼rovni), 

spoleĽenskou kroniku, drobnou 

inzerci a spoustu dalĢ²ch 

zaj²mavĩch Ľl§nkƠ a informac². 

Po z§niku slovensk®ho Ľasopisu 

Cactaceae etc. je Ľasopis 

Kaktusy posledn²m komplexn²m 

Ľasopisem vŘnuj²c²m se 

t®matice kaktusƠ a sukulentƠ 

pro pŘstitele z ļeska a ze 

Slovenska. RozhodnŘ doporuĽuji 

jeho odeb²r§n². NŘkter® 

informace o dŘn² 

v kaktus§Ǝsk®m svŘtŘ se dozv²te 

uĤ jen na str§nk§ch tohoto 

periodika. 

Ot§zkou zƠst§v§, jak to bude do 

budoucna s roĽenkou Adenium 

zamŘƎenou na pƎ²znivce 

pŘstov§n² nekaktusovĩch 

sukulentƠ. Zat²m nejsou 

k dispozici Ĥ§dn® informace, Ĥe 

bude i nad§le vych§zet. Radka 

Matulov§ a Jirka Maule prĩ naĢli 

nŘkoho, kdo by mŘl v jejich pr§ci 

pokraĽovat. Nechme se 

pƎekvapit. Je moĤn® jeĢtŘ 

odeb²rat roĽenky 

specializovanĩch sekc² Gymnofil 

(z§jemci o pŘstov§n² rodu 

Gymnycalycium) a Minimus 

(z§jemci o pŘstov§n² rodu 

Notocactus). PƎ²padŘ z§jmu 

zjist²m k tŘmto roĽenk§m v²ce 

informac². 

MV 

 

 
zaĤehnat probl®my, kter® tuto vĩstavu, na jinak moc 

pŘkn®m m²stŘ, opakovanŘ prov§zej². 

To posledn² letoĢn² vĩstava, konaj²c² se ve FrantiĢkovĩch 

L§zn²ch jiĤ po p§t®, se nikdy s Ĥ§dnĩmi probl®my 

nepotĩkala. M²stem kon§n² je Dvorana Glauberovĩch 

pramenƠ stoj²c² na okraji l§zeſsk®ho parku. S propagac² 

n§m ochotnŘ a bezplatnŘ pom§h§ vlastn²k dvorany L§znŘ 

FrantiĢkovy L§znŘ, a.s. a InformaĽn² centrum FrantiĢkovy 

L§znŘ. V minulosti pak i MŘstsk® kulturn² stƎedisko. 

Vĩstavu pravidelnŘ navĢt²v² 800 aĤ 900 pƎev§ĤnŘ 

l§zeſskĩch hostƠ. NŘkteƎ² tak Ľin² opakovanŘ kaĤdĩ rok. 

Jen pƎipomenu, Ĥe vĩstavy ve FrantiĢkovĩch L§zn²ch se 

konaj² d²ky Dorce Bal§zs, kter§ pƎiĢla s myĢlenkou zaĽ²t je 

poƎ§dat pr§vŘ zde. A podnikla i prvn² kroky, aby se tak 

stalo.  

V letoĢn²m roce se opŘt s velkĩm ohlasem a z§jmem ĽlenƠ 

uskuteĽnilo 7 setk§n² ĽlenƠ ve sb²rk§ch svĩch kolegƠ. 

Letos v obdob² od dubna do Ǝ²jna jsme d²ku tomu mohli 

obdivovat kolekce kaktusƠ a sukulentƠ 10 svĩch 

kolegƠ/kolegyſ. BŘhem menĢ²ch sobotn²ch setk§n² jsme 

zav²tali k dalĢ²m tƎem kolegƠm a kolegyn²m. S myĢlenkou 

setk§vat se bŘhem v²kendu v menĢ²ch a stƎednŘ velkĩch 

sb²rk§ch jsem si pohr§val jiĤ v loſsk®m roce. K realizaci 

doĢlo aĤ v tom letoĢn²m. D²ky tŘmto akc²m se daleko l®pe 

vz§jemnŘ pozn§v§me a tr§v²me v²ce Ľasu pro n§s osobnŘ 

smysluplnŘji. SvŘdĽ² o tom v§Ģ rostouc² z§jem o tyto 

aktivity. 

Velmi popul§rn² je tak® jednodenn² z§jezd do sb²rek 

pŘstitelƠ k+s z jinĩch regionƠ. K jejich n§vĢtŘvŘ vyuĤ²v§me 

sluĤeb pƎepravcƠ provozuj²c²ch autobusovou dopravu. 

V letoĢn²m roce jsme dojednali n§vĢtŘvy sb²rek Petra 

ļesala v Plzni na Vyhl²dce, Jaroslava Ulmana z Kom§rova, 

Miroslava Jansy ze Zdic a Jaroslava HuĢnera z Hĩskova. Je 

zaj²mav®, Ĥe si vŘtĢina restaurac² v republice stŘĤuje na 

¼bytek hostƠ. N§s vĢak v poĽtu 40 osob nebyla ochotna 

pƎijmout Ĥ§dn§ restaurace v okol² dotĽenĩch sb²rek. 

Argumentovali t²m, Ĥe je n§s pƎ²liĢ mnoho. Samotnĩ vĩlet 

povaĤuji za velmi zdaƎilĩ. OsobnŘ mŘ nejv²ce zaujaly sb²rky 

Jaroslava Ulmana a Jaroslava HuĢnera. Sv® kouzlo 

samozƎejmŘ mŘly vĢechny zhl®dnut® sb²rky. 

Na z§vŘr zhodnocen² letoĢn² sez·ny v§m chci podŘkovat za 

hojnou ¼Ľast na letoĢn² vĩroĽn² schƠzi. Z¼Ľastnilo se j² 34 

ĽlenƠ plus dva host®. SkvŘl§ teĽka na konci sez·ny. 

 

Miroslav ValachoviĽ 
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Bohumil Petrach 90 let 

 
Vĩznamn®ho Ĥivotn²ho jubilea, 90 let, se 8. srpna 2024 

doĤil n§Ģ dlouholetĩ Ľlen pan Bohumil Petrach 

z Habartova. Organizovanĩm kaktus§Ǝem je dle 

dochovan® dokumentace od roku 1963. Dle jeho 

samotn®ho se tak mohlo st§t jiĤ o rok, dva dƎ²ve. Loni 

to bylo 60 let, kdy se stal ofici§lnŘ organizovanĩm 

kaktus§Ǝem. Hned od zaĽ§tku patƎil Bohumil Petrach 

mezi nejaktivnŘjĢ² Ľleny. NejdƎ²ve habartovsk®ho 

krouĤku kaktus§ƎƠ, kde byl Ľlenem vĩboru, a po jeho 

z§niku v roce 1970 i v sokolovsk®m klubu kaktus§ƎƠ. 

Zde se z¼Ľastnil des²tek vĩstav, z§jezdƠ a dalĢ²ch 

aktivit. Vrcholem jeho angaĤovanosti bylo jeho zvolen² 

do Ľela n§stupnick® organizace SpoleĽnosti pŘstitelƠ 

kaktusƠ a sukulentƠ Sokolov. Post pƎedsedy zast§val 

od prosince 1989 do prosince 1998. V t® dobŘ musel 

Ľelit masivn²mu odlivu Ľlensk® z§kladny souvisej²c²mu 

se zmŘnou spoleĽenskĩch pomŘrƠ. Situace doĢla tak 

daleko, Ĥe v roce 1994 p²Ģe burcuj²c² dopis vyzĩvaj²c² 

zbĩvaj²c² Ľleny k vŘtĢ² aktivitŘ ve prospŘch spolku. Byl 

to prvn² dƠleĤitĩ krok vedouc² k z§chranŘ naĢeho 

spolku pƎed z§nikem. 

Jeho soukrom§ sb²rka dlouh§ l®ta patƎila mezi ty 

nejvŘtĢ² na Sokolovsku. VĩznamnŘ ho ovlivnil 

vĩznamnĩ kaktus§Ǝ z Chebu Anton²n Pecha. Ovlivnilo to 

i jeho orientaci pƎi vĩbŘru rostlin, kter® postupnŘ zaĽaly 

pƎevl§dat v jeho sb²rce. Aylostery, rebucie, lobivie, 

mediolobivie, pseudolobivie, echinopsy, gymnocalycia. 

Druhov® sloĤen² jeho sb²rky bylo samozƎejmŘ mnohem, 

mnohem pestƎejĢ². Na prvn² pohled zaujaly vzrostl® 

trichocereusy, kolekce mamil§ri², telokaktusƠ, 

notokaktusƠ a dalĢ² druhy. Ve vrcholn® formŘ byla 

sb²rka poĽtem a druhovou rozmanitost² zhruba od 

poloviny 70. let do druh® poloviny 10. let tohoto stolet². 

Tedy zhruba 40 let, moĤn§ i d®le. PƎed nŘkolika lety se 

rozhodl prodat celou svou sb²rku sv® kolegyni Lence 

ġ²pkov®. Nechal si jen nŘkolik rostlin. Ale nedalo mu 

to. Z Ľasu na Ľas si poƎ²dil nŘjakĩ ten kaktus. Tu a tam. 

Sb²rka se postupnŘ rozrƠstala. Dnes, zhruba po pŘti 

letech, uĤ Ľ²t§ zase okolo 500 kaktusƠ. 

V minulosti cik§nka panu Petrachovi z ruky vŘĢtila, Ĥe 

se doĤije 84 let. No vid²te, pan Petrach uĤ oslavil 90. 

Cik§nka se evidentnŘ netrefila. No ale j§ bych to 

reklamovat neĢel :-))))). 

Pane Petrachu, jeĢtŘ jednou v§m za vĢechny naĢe 

Ľleny a Ľlenky pƎeji vĢechno nejlepĢ², hodnŘ ĢtŘst², 

zdrav² a Ĥivotn² pohody. 

MV 
 

Proviz·rium na postu 

hospod§Ǝe spolku 

 
JiĤ v²ce neĤ jeden a pƠl roku 

uplynulo od rezignace Lenky 

ġ²pkov® na post hospod§Ǝky 

spoleĽnosti. Aktu§lnŘ post 

hospod§Ǝe zastupuji j§ spoleĽnŘ 

s LuboĢem KlabaĽkou. 

Supervizora n§m dŘl§ Eva 

Dubov§, kter§ dlouhodobŘ vede 

¼Ľetnictv² pro nŘkter® organizace 

v Chebu. đĽetnictv² je vedeno 

podle vĢech pravidel, pravidelnŘ 

prob²haj² kontroly plateb na 

spolkov®m ¼Ľtu, z§znamy 

¼Ľetn²ho den²ku, pod§v§ se 

daſov® pod§n². PƎ²padn® vĩhrady 

Evy Dubov® se bez odkladu 

vyƎizuj². MŘli bychom ust§t i 

nŘjakou tu revizi kontroln²ch 

org§nƠ. Potud je vĢe v poƎ§dku. 

Co nen² v poƎ§dku je skuteĽnost, 

Ĥe tuto administrativu by mŘl 

podle stanov vykon§vat volenĩ 

z§stupce z Ǝad Ľlensk® z§kladny. 

Ve stanov§ch se jasnŘ p²Ģe o 

tom, Ĥe vĩbor spolku je 

ĽtyƎĽlennĩ. To mi moment§lnŘ 

nesplſujeme. Asi jeĢtŘ nŘjakĩ 

Ľas potrv§, neĤ situaci vyƎeĢ²me. 

Douf§m, Ĥe se povede ji vyƎeĢit 

v prƠbŘhu n§sleduj²c²ho roku. 

RozhodnŘ ale nechci, aby se 

opakovaly situace z minulosti, 

kdy jsme sice mŘli ofici§lnŘ 

hospod§Ǝe spolku, ale ¼Ľetn² 

agendu jsem nakonec musel v®st 

stejnŘ j§ a s§m. Mus² to bĩt 

nŘkdo, kdo o tuto funkci bude 

m²t z§jem. Praxe v²t§na, ale nen² 

podm²nku. Necelĩch 100 poloĤek 

pƎ²jmovĩch a vĩdajovĩch poloĤek 

dohromady za rok tak® nen² 

nadmŘrn§ z§tŘĤ. 

 

Miroslav ValachoviĽ 
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ļlensk§ z§kladna 
 

ļlensk§ z§kladna i pƎes 

otƎesy na zaĽ§tku roku 

zƠst§v§ stabiln².  

31. 12. 2023 ukonĽili Ľlenstv² 

JiƎ² MŘs²Ľek z Chebu a Petr 

Zitta z Habartova. V polovinŘ 

ledna pak pƎiĢla smutn§ 

zpr§va o ¼mrt² Jaroslava 

Barocha ze Sokolova. Jirka 

MŘs²Ľek je bĩvalĩm Ľlenem 

KK Cheb. Dlouho patƎil mezi 

aktivn² Ľleny. V letoĢn²m roce 

dokonce na tƎi tĩdny odletŘl 

na Madagaskar. NaĢ² z§libŘ 

se tedy vŘnuje d§l. Jen uĤ ne 

organizovanŘ. Petr Zitta byl 

Ľlenem pouze form§lnŘ. I 

pƎestoĤe jsem ho pravidelnŘ 

zval na naĢe akce, za tƎi roky, 

po kter® si platil Ľlenstv², se 

objevil mezi n§mi pouze 1x. 

Jarda Baroch opustil tento 

svŘt pomŘrnŘ pƎedĽasnŘ.  

Pos²len²m naĢich Ǝad je 

pƎ²chod Ivany Dundrov®, dcery 

zn§m®ho kaktus§Ǝe z TŘĢovic 

Jaroslava Pajera. ZaĽ§tkem 

prosince tohoto roku se 

Ľlenem stal Pavel HƎib 

z KynĢperka. KynĢperk se 

st§v§ pƎedn² kaktus§Ǝskou 

destinac², kdyĤ poĽtem ĽlenƠ 

dohnal Sokolov. Jen o 

jednoho Ľlena v²ce m§ Cheb. 

K datu uz§vŘrky tohoto 

InformaĽn²ho zpravodaje m§ 

SpoleĽnost pŘstitelƠ kaktusƠ 

Sokolov, z.s. rovnĩch 50 

ĽlenƠ. V r§mci kaktus§Ǝskĩch 

spolkƠ v ļesku a Slovensku 

jsme sedmĩm nebo osmĩm 

nejpoĽetnŘjĢ²m 

kaktus§Ǝskĩm spolkem. 

 

Miroslav ValachoviĽ 
 

 

 
Bohumil Petrach se svĩm kolegou a velkĩm kamar§dem FrantiĢkem 

Voj²Ǝem 2. srpna 2019 pƎi pƎevzet² klubov®ho ocenŘn² Osobnost roku 

2019, kter® se odehr§lo bŘhem setk§n² ĽlenƠ SPKS Sokolov ve sb²rce 

Bohumila Petracha. 

 

 
Sb²rka Bohumila Petracha v roce 2016 
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JiƎ² Suk osobnost roku 2024 
 
Osobnost² roku 2024 se stal dlouholetĩ a aktivn² Ľlen 

naĢeho spolku JiƎ² Suk. V SPKS Sokolov, z. s. je jiĤ 

zhruba 12 let. PƎedt²m byl od 70. let minul®ho stolet² 

Ľlenem Klubu kaktus§ƎƠ ve FrantiĢkovĩch L§zn²ch. 

OsobnŘ jsem ho poznal v roce 2001 bŘhem vĩstavy 

kaktusƠ a sukulentƠ, kterou KK FrantiĢkovy L§znŘ 

pƎipravil ve DvoranŘ Glauberovĩch pramenƠ ve 

FrantiĢkovĩch L§zn²ch. PoƎ§dal je zde od roku 1972. Tu 

posledn² uspoƎ§dali v roce 2006. Po tƎin§cti letech se 

sem JiƎ² Suk jako vystavovatel vr§til. Naposledy zde 

vystavoval v roce 2023. VŘdŘl, Ĥe je to jeho posledn² 

vĩstava v roli vystavovatele a organiz§tora. A opravdu 

se pƎedvedl v tom nejlepĢ²m slova smyslu. PƎivezl to 

nejlepĢ², co ve sb²rce mŘl. Ta se nach§z² v zimn² 

zahradŘ jeho domu v HazlovŘ. VŘtĢina z n§s ji zn§. 

Kon§ se zde totiĤ kaĤdoroĽnŘ jedno z letn²ch setk§n², 

kter§ bŘhem vegetaĽn² sez·ny prob²haj² ve sb²rk§ch 

naĢich ĽlenƠ. I v Ľervnu pƎ²Ģt²ho roku se zde opŘt 

setk§me. 

Cena Osobnost roku SPKS Sokolov, z. s. byla udŘlena 

JiƎ²mu Sukovi za jeho celoĤivotn² pƎ²nos zdejĢ²mu 

region§ln²mu kaktus§Ǝstv². A tak® u pƎ²leĤitosti jeho 

osmdes§tin, kter® oslavil 8. Ľervence letoĢn²ho roku. 

 

 
 

JiƎ² Suk, na sn²mku vlevo, s Pavlem Justem bŘhem setk§n² ĽlenƠ 

SPKS Sokolov, z. s. v HazlovŘ, kter® se konalo 2. Ľervna 2022. 

Velmi rozlehl§ zahrada je vĤdy perfektnŘ upraven§. Dlouh§ l®ta 

mŘl JiƎ² Suk kaktusy ve sklen²ku a na zimu je stŘhoval na pƠdu. 

PƎedned§vnem nechal zastƎeĢit terasu u rodinn®ho domu. Vznikla 

tak zaj²mav§ zimn² zahrada, do kter® lze vstoupit ze zahrady i 

z rodinn®ho domu. Foto: M. ValachoviĽ  

 

Akce semen SPS 
O tom, Ĥe SPS bude v nŘjak® 

podobŘ existovat nad§le, svŘdĽ² 

skuteĽnost, Ĥe nŘkter® akce 

pokraĽuj² i nad§le. Ofici§lnŘ se 

na webu SPS nic konkr®tn²ho 

neobjevilo. V²m, Ĥe budou 

pokraĽovat Skochovice, setk§n² 

pŘstitelƠ sukulentƠ. Nyn² se 

objevil dalĢ² sign§l, Ĥe SPS 

funguje i nad§le. PƎipravena je 

nov§ Akce semen specializovan® 

Sekce pŘstitelƠ sukulentƠ. Petr 

Hoffmann s§m inicioval 

pokraĽov§n² Akce semen a Akce 

rostlin. Pokud tedy m§te z§jem, 

novou nab²dku semen sukulentƠ 

naleznete na str§nk§ch 

www.sukulenty-sps.cz. Aktu§ln² 

seznam m§m jiĤ k dispozici a 

mohu ho na vyĤ§d§n² zaslat 

kter®mukoliv Ľlenovi. J§ osobnŘ 

si budu urĽitŘ semena 

objedn§vat. Je moĤn® se 

samozƎejmŘ domluvit a sestavit 

hromadnou objedn§vku. 

Minim§lnŘ t²m kaĤdĩ 

z objednavatelƠ uĢetƎ² za baln® a 

poĢtovn®, coĤ dnes nen² ¼plnŘ 

zanedbateln§ Ľ§stka. 

Objedn§vky je nutn® uskuteĽnit 

do 31. ledna 2025. Semena 

budou rozes²l§na ve druh® 

polovinŘ bƎezna. Pokud ovĢem 

chcete m²t jistotu, Ĥe v§m pƎijdou 

vĢechna objednan§ semena, 

uĽiſte tak co nejdƎ²ve. O nŘkter® 

poloĤky bude hodnŘ velkĩ z§jem. 

S jistotou mohu prohl§sit, Ĥe na 

jaƎe se objev² i nov§ nab²dka 

prodeje sukulentn²ch rostlin. 

Dlouholet² dodavatel® si jistŘ 

nenechaj² uj²t pƎ²leĤitost naj²t pro 

svoje pƎebytky rostlin dobƎe 

funguj²c² a l®ty ovŘƎen® odbytiĢtŘ. 

Pro n§s je to zase pƎ²leĤitost 

rozĢ²Ǝit si svoje sb²rky o nov® 

zaj²mav® pƎ²rƠstky. 

Miroslav ValachoviĽ 

 

http://www.sukulenty-sps.cz/
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NaĢi jubilanti 

 
V letoĢn²m roce vĩznamn® jubileum 

oslavili Bohumil Petrach, JiƎ² Suk, 

Ing. Petr Van²k, Ing. Otto Holota a 

Tom§Ģ Masopust. K vĩroĽ² 

Bohumila Petracha a JiƎ²ho Suka se 

vŘnujeme na jinĩch str§nk§ch 

tohoto zpravodaje. 

Ing. Petr Van²k oslavil 23.Ľervna 

65. narozeniny. Sb²rku sd²l² se svoj² 

Ĥenou VŘrkou, kter§ je takt®Ĥ 

Ľlenkou SPKS Sokolov, z.s. Sb²rka 

se nach§z² na dvou m²stech. T²m 

prvn²m je balk·n v ĽinĤovn²m domŘ 

v Chebu. ļ§st rostlin naĢla ¼toĽiĢtŘ 

na chalupŘ nedaleko Klatov.  Ing. 

Otto Holota 12. dubna oslavil 60. 

narozeniny. Jen o nŘco dƎ²ve si 

nadŘlil jako d§rek novĩ sklen²k. 

Jeho stŘny a stƎecha maj² speci§ln² 

sklon tak, aby dok§zaly zachytit 

maximum svŘteln®ho z§Ǝen² 

v naĢich zemŘpisnĩch Ģ²Ǝk§ch. 

Druhov® sloĤen² je v porovn§n² 

s ostatn²mi kolegy ponŘkud 

netradiĽn². Dominuj² palmy, cykas, 

vzrostl® euphorbie, opuncie. 

Takov§ ta kaktusov§ klasika tvoƎ² 

sp²Ģe doprovodnou vegetaci. 

Posledn²m jubilantem je Tom§Ģ 

Masopust z Kr§sna. Jeho hlavn² 

prioritou je opravit starĩ dƠm. 

Samotn§ sb²rka kaktusƠ se 

rozrƠst§ pomaleji, neĤ by si s§m 

pƎ§l. 

VĢem jubilantƠm blahopƎeji a pƎeji 

do dalĢ²ch let hodnŘ zdrav² a ĢtŘst² 

a dostatek Ľasu pro svoji obl²benou 

z§libu. SamozƎejmŘ kaĤdĩ z nich si 

u mŘ dodateĽnŘ vyzvedne nŘjakĩ 

d§rek, drobnou pozornost, popƎ. 

zaj²mavou rostlinu. 
 

Miroslav ValachoviĽ 

Probl®m jm®nem vlnatka 

Vlnatka krvav§ patƎ² do Ľeledi mĢicovitĩch. Rostliny 

poĢkozuje s§n²m listƠ a letorostƠ. Napadenou rostlinu 

dok§Ĥe pƎi dlouhodobŘjĢ²m pƠsoben² i zahubit. Napadenou 

rostlinu pozn§te podle b²lĩch vatovĩch chom§ĽkƠ 

nalepenĩch na tŘle, listech, popƎ. stonc²ch rostliny. Jejich 

likvidace nen² zrovna jednoduch§. NejspolehlivŘjĢ², ale 

tak® nepracnŘjĢ², je celou rostlinu vyjmout ze substr§tu a 

oĽistit koƎenovĩ syst®m. Celou rostlinu opl§chneme v tepl® 

vodŘ a odstran²me m²sta zamoƎen§ vlnou. Pot® rostlinu 

celou ponoƎ²me do l§znŘ s chemickĩm pƎ²pravkem 

pƠsob²c²m proti vlnatce. Pozor! Hobby pƎ²pravky je nutn® 

pouĤ²vat v mnohem silnŘjĢ² koncentraci, neĤ je na obalu 

uv§dŘno. NapƎ. u pƎ²pravku Mospilan je to pŘtin§sobek 

doporuĽen®ho d§vkov§n². Je moĤn® tak® postiĤenou 

rostlinu oĢetƎit lihem. InkubaĽn² doba l²hnut² nov®ho 

potomstva vlnatek je 14 dn², kdy je nutn® oĢetƎen² 

opakovat. AĤ pot® rostlinu s§z²me zpŘt do nov®ho 

substr§tu. Tento zpƠsob je vhodnĩ pƎi oĢetƎen² nŘkolika 

jedincƠ. PƎi postiĤen² vŘtĢ² Ľ§sti sb²rky nezbĩv§, neĤ 

preventivnŘ oĢetƎit celou sb²rku a po 14 dnech ho znova 

zopakovat. Rostliny je nutn® cel® sm§Ľet, vĽetnŘ 

substr§tu, kde se vlnatky a jej² vaj²Ľka rovnŘĤ vyskytuj². 

 

Kaktus silnŘ zasaĤenĩ vlnatkou. Foto: M. ValachoviĽ 
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Nepodceſujte parapetn² sb²rky 
Okenn² parapetov® sb²rky jsou Ľasto podceſovan® pro svoje 

omezenŘjĢ² moĤnosti. PƎitom kaĤd§ sb²rka proch§z² rƠznĩmi 

vĩvojovĩmi etapami. Parapetn² sb²rku mŘl v urĽit® f§zi 

t®mŘƎ kaĤdĩ z n§s. R§d vzpom²n§m na dobu, kdy jsem si ve 

sv®m prvn²m bytŘ zhotovil rozĢ²Ǝenĩ parapet, kde ¼Ĥasnĩm 

zpƠsobem, d²ky stabiln² teplotŘ ve dne i v noci, prosperovalo 

pƎes 100 kusƠ choulostivĩch a teplomilnĩch druhƠ 

sukulentƠ. PozdŘji se vĢechny rostliny pƎestŘhovali do 

prostorn®ho sklen²ku. NŘkter® druhy v nŘm ale 

neprosperovaly tak dobƎe, jako v panelov®m bytŘ, protoĤe 

hƠƎe sn§Ģely zejm®na noĽn² vĩkyvy teplot. Ze zn§mĩch 

osobnost² vyuĤ²val okenn² parapety spisovatel Karel ļapek 

nebo Hugo Berounskĩ, vŘhlasnĩ to odborn²k v letectv², sv®ho 

Ľasu ministerskĩ rada pro civiln² letectv² a drĤitel nejvyĢĢ²ho 

francouzsk®ho st§tn²ho vyznamen§n² ƍ§du Ľestn® legie.  

I na mal®m okenn²m parapetu mƠĤete pŘstovat opravdov® 

kaktusov® a sukulentn² poklady. P§r vyĢperkovanĩch 

exempl§ƎƠ dok§Ĥe udŘlat stejnou par§du jako stovky rostlin 

ve velk®m sklen²ku. 

MV 
 

 

 
 

Otta Holota ve sv®m kr§lovstv². Sn²mek byl poƎ²zen  

1. Ľervna 2024. Nyn² budou rostliny na sn²mku podstatnŘ vŘtĢ². 

Foto: Miroslav ValachoviĽ 

Sb²rka Otto Holoty 

 
Stavba nov®ho atypick®ho 

sklen²ku se v pƎ²padŘ Otty Holoty 

prot§hla. Narazil totiĤ na 

podvodn²ka, kterĩ si sice ochotnŘ 

vzal z§lohu, ale uĤ se neozval a 

pr§ci neodvedl Ĥ§dnou. AĤ druhĩ 

dodavatel dokonĽil sklen²k 

urĽenĩ pro celoroĽn² provoz, 

zamŘƎenĩ na teplomiln² tropick® 

rostliny. 

Samotnĩ sklen²k m§ specificky 

naklonŘnou stƎechu a boĽn² 

stŘnu, aby se maxim§lnŘ vyuĤilo 

sluneĽn² z§Ǝen² naĢich 

zemŘpisnĩch Ģ²Ǝek. Samotn® 

sb²rce dominuj² ban§novn²ky, 

palmy, cykasy a dalĢ² tropick® 

rostliny, kter® bŘhem jedn® 

jedin® sez·ny vyrostly do 

astronomick® velikosti a n§rokuj² 

si vŘtĢinu prostoru sklen²ku. Je to 

¼Ĥasnĩ pohled vidŘt tak mohutn® 

rostliny. Mus²te hodnŘ zakl§nŘt 

hlavu, abyste vidŘli jejich 

vrcholov® Ľ§sti bl²Ĥ²c² se 

stƎeĢn²mu zasklen². Kaktusy a 

sukulenty tvoƎ² sp²Ģe jen 

doprovodnou vegetaci. Jejich 

pƎ²rƠstky jsou mnohem 

skromnŘjĢ². Zat²m je pro nŘ m²sta 

dostatek. Jen se domn²v§m, Ĥe 

kaktusy zasazen® ve voln®m 

z§honu za rok za dva nebudou 

m²t dostatek svŘtla. Bude nutn® 

pro nŘ naj²t jin® vhodn® m²sto. 

V ¼vahu pƎipad§ letnŘn² v dobŘ 

vegetaĽn² sez·ny. PƎ²padnŘ 

postavit menĢ² pŘstebn² zaƎ²zen² 

pro pŘstov§n² kaktusƠ a 

sukulentƠ. ƍeĢen² se urĽitŘ 

najde. Sb²rka Otty Holoty je 

prostŘ ¼plnŘ jin§ pod²van§, neĤ 

na kterou jsme zvykl². Jej² 

zhl®dnut² rozhodnŘ stoj² za to. 

 

Miroslav ValachoviĽ 
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Sb²rka Michala 

Roh§Ľe 
 

Sb²rka Michala Roh§Ľe patƎ² mezi 

tradiĽn² kaktus§Ǝsko-sukulent§Ǝsk® 

sb²rky. Hlavn² Ľ§st tvoƎ² letit® 

kaktusy z rodu Gymnocalycium 

Ferocactus, Mammillaria, 

Astrophytum.  NŘkolik 

dominantn²ch rostlin Michal 

ne¼navnŘ doplſuje o dalĢ² a dalĢ² 

kaktusy a sukulenty, takĤe se jeho 

sb²rka za posledn² 2, 3 roky 

rozrostla natolik, Ĥe se uĤ sotva 

vejde do prostorn®ho sklen²ku, a 

zaĽ²n§ okupovat i dalĢ² prostory 

jinak rozlehl® zahrady. Ta je 

naĢtŘst² hodnŘ velk§ a pƎ²padnĩ 

dalĢ² sklen²k nebo paƎeniĢtŘ se tam 

jeĢtŘ ztrat². Jeho nadĢen² pro vŘc 

nelze pƎehl®dnout. Druhov® sloĤen² 

sb²rky je Ģirok®. Kaktusy se 

prƠbŘĤnŘ rozĢiƎuj² o rebucie, 

sulkorebicie, ariokarpusy, 

koryfanty, krist§tn² formy kaktusƠ. 

Z cerusƠ nepƎehl®dnete vysok® 

oreocereusy, kleistokaktusy a 

trichocereusy. VŘtĢ² skupinku z 

nekaktusovĩch sukulentƠ tvoƎ² 

gasterie, havorcie, euforbie, 

kaudexn², pachykauln² rostliny, 

menĢ² kultivary ag§ve.   

Zaj²mavosti sb²rky Michala Roh§Ľe 

je m²stnost urĽen§ k zimovan² 

kaktusƠ a sukulentƠ. Tu si zƎ²dil 

v zahradn²m domku. PeĽlivŘ ji 

zateplil. NŘjakĩ Ľas trvalo, neĤ 

naĢel vhodnou teplotu, kter§ 

vyhovuje vŘtĢinŘ druhƠ, kter® zde 

nach§z² zimn² ¼toĽiĢtŘ. Michal 

ned§vno zmŘnil zamŘstn§n². UĤ 

nemus² nikam daleko doj²ĤdŘt jako 

v minulosti. M§ tak daleko v²ce 

Ľasu na svoji rodinu a tak® na svoji 

z§libu pŘstov§n² kaktusƠ a 

sukulentƠ. 

MV 

 

 

Jeden z ădrobeĽkƠò ve sb²rce Otty Holoty Foto: M. ValachoviĽ 

 
Skupina euforbi² ve sb²rce Michala Roh§Ľe Foto: M. ValachoviĽ 
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Celkovĩ pohled do sklen²ku Michala Roh§Ľe.  

Foto: Miroslav ValachoviĽ 

 

 
 
Skupina cereusƠ ve sb²rce Michala Roh§Ľe. 

Foto: Miroslav ValachoviĽ 

PodŘkov§n² pƎedsedy 
 

ChtŘl bych t²mto podŘkovat vĢem, kteƎ² 

se pod²leli na hladk®m prƠbŘhu 

letoĢn²ch akc² a aktivit SPKS Sokolov, 

z.s. Na vĩstavŘ v Are§lu Rolava to byli 

Otto Holota, kterĩ nejen vystavoval, ale 

mohl pƎev§Ĥet vĩstavn² stoly a stan. Na 

vĩstavŘ d§le vystavovali nebo pom§hali 

LuboĢ KlabaĽka, Ladislav Jakub§Ľ, JiƎ² 

VanŘk a VŘra Van²kov§. 

Vĩstavy v KynĢperku se z¼Ľastnili 

Samuel Kabatnik, Jan Sobotka, Michal 

Roh§Ľ, Alois Elichar, Pavel Just a 

V§clav ValachoviĽ. Petr Springl zajistil 

odvoz vĩstavn²ch stolƠ. Zvl§Ģtn² 

podŘkov§n² patƎ² Michalu Roh§Ľovi. 

Vĩstavu doporuĽil a zajistil ¼Ľast t®mŘƎ 

poloviny n§vĢtŘvn²kƠ. 

Vĩstavy ve FrantiĢkovĩch L§zn²ch se 

z¼Ľastnili a s jej² organizac² pomohli 

Dorka Bal§zs, jej² manĤel Jan Chromĩ, 

VŘra a Petr Van²kovi, Vendula PlaĽkov§, 

FrantiĢek Mudra, Eva Dubov§, Kl§ra 

Nov§kov§ a V§clav ValachoviĽ. 

Douf§m, Ĥe jsem na nikoho 

nezapomnŘl. 

PodŘkovat chci i vĢem kolegƠm a 

kolegyn²m, kteƎ² byli ochotni n§s 

pƎijmout na n§vĢtŘvu do svĩch sb²rek. 

JmenovitŘ JiƎ² Suk, Jan Sobotka, Alois 

Elichar, Emil Bal§Ĥ, Michal Roh§Ľ, 

Ladislav Jakub§Ľ, Miroslav Kirejev, 

Lenka ġ²pkov§, Jaroslava Hornerov§, 

JiƎina Vlasat§ a Petr Springl. 

 

Zvl§Ģtn² podŘkov§n² patƎ² Dorce Bal§zs 

a LuboĢovi KlabaĽkovi, kteƎ² se svĩch 

rol² ve veden² spolku zhostili se vĢ² 

zodpovŘdnost² a byli aktivn² v prƠbŘhu 

cel®ho roku.  

 

Zvl§Ģtn² podŘkov§n² patƎ² EvŘ Dubov® 

za revizn² Ľinnost a kontrolu veden² 

¼Ľetnictv². 

 

Miroslav ValachoviĽ 


